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Protokół Nr XC/23 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 19 października 2023 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 14 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 1115 

Sesję zakończono o godz. 1240 

 

Ad. 1 

Kolejne dziewięćdziesiąte posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – 

Przewodniczący Rady Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po 

odczytaniu informacji związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu 

sprawdzenia obecności stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XC Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2023-2038. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników 

sądowych na kadencję 2024-2027. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta w zakresie 

dotyczącym zakupu preferencyjnego paliwa stałego, utrudniania otrzymania Aktu 

Własności Ziemi oraz niechęci weryfikacji wpłat za odpady komunalne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta w zakresie 

realizacji zadania własnego gminy – informacji o zagrożeniach dla osób przebywających 

na obszarach wodnych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 



2 

 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad zaprezentowanym porządkiem 

obrad z uwagi na to, iż wprowadzono dodatkowy projekt uchwały, który umieszczony został 

w punkcie 6.  

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty 14 głosami ,,za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania nad porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Michała 

Włodarczyka – Wójta Gminy i omówienie dwóch projektów uchwał związanych z budżetem 

gminy. 

Odnosząc się do powyższej prośby Wójt Gminy wyjaśnił zebranym to, iż zmiany w planie 

finansowym gminy podyktowane zostały między innymi koniecznością wprowadzenia 

środków pieniężnych pochodzących z rezerwy celowej budżetu państwa na przebudowę 

przepompowni w miejscowości Widawa. Następnie pokrótce przedstawił szczegóły 

powyższej inwestycji wskazując równocześnie na pewne problemy, które wyniknęły w trakcie 

kompletowania dokumentacji związane z prawem własności działek, na których posadowione 

są dwie z tych pięciu przepompowni. Odnosząc się do kolejnej zmiany Pan Wójt 

poinformował zebranych o tym, iż podpisany został aneks z Łódzkim Urzędem Wojewódzkim 

dotyczący przebudowy drogi na odcinku Wielka Wieś B-Brzyków z uwagi na wyniki 

przetargu, który został rozstrzygnięty z korzyścią dla gminy w związku z powyższym należy 

zwrócić proporcjonalną kwotę dotacji. W dalszej kolejności wyjaśnił, iż pozostałe korekty 

w zakresie dochodów dotyczą zmian w planie dotacji na realizację zadań bieżących gminy 

i pomocy społecznej. Kontynuując swe wystąpienie omówił kwestię wydatków informując 

mianowicie o wprowadzeniu kwoty na przebudowę przepompowni, o której wcześniej już 

wspomniał. Ponadto nadmienił o tym, iż konieczne jest również zwiększenie pewnych kwot 

na takie zadania jak: „Remont budynku świetlicy wiejskiej w Wielkiej Wsi B i w Patokach 

wraz z zagospodarowaniem terenu” oraz „Termomodernizacja budynków użyteczności 

publicznej w miejscowościach: Widawa i Brzyków”, a także „Odnawialne źródła energii 

w Gminie Widawa”. Wyjaśnił również pokrótce przyczyny tych zwiększeń oraz przedstawił 

etapy realizacji prac przy tych poszczególnych zadaniach. W dalszej kolejności wracając do 

tematu inwestycji związanej z przebudową przepompowni raz jeszcze podkreślił rangę 

ważności tego zadania oraz wartość całości przedsięwzięcia, na które udało pozyskać się 

znaczną sumę dofinansowania. Następnie odnosząc się do prośby Przewodniczącego Rady 

uzasadnił konieczność podjęcia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Widawa. 
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Na zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy przedstawił kwoty dofinansowań, jakie 

udało się pozyskać oraz jakie będą jeszcze wnioskowane na budowę i remont dróg wskazując 

jednocześnie źródła ich finansowania. Ponadto pokrótce przedstawił jeszcze dodatkowe 

możliwości pozyskiwania podobnych środków w przyszłym roku wyrażając również nadzieję 

na to, że obecne programy rządowe będą realizowane w kolejnych latach pozwalając 

samorządom na prowadzenie dalsze inwestowanie w drogownictwo. 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego i przedłożonego w tym 

punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

W dalszej kolejności zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XC/500/23 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2023 r. została przyjęta 

14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/500/23 w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Widawa na 2023 r. stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 5 

W związku z tym, iż projekt uchwały przedłożony w tym punkcie został już omówiony, a nikt 

z obecnych radnych nie zgłosił żadnych uwag Przewodniczący Rady odczytał jego treść, 

a następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XC/501/23 zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2023-2038 

została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/501/23 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2023-2038 stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad. 6 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszona została Pani Elżbieta Weber – 

Główny Księgowy Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej 

w Widawie.  

Na wstępie swej wypowiedzi Pani E. Weber poinformowała zebranych o tym, iż 

w sprawozdaniu finansowym Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki 

Zdrowotnej w Widawie za 2022 rok wystąpiła strata netto w wysokości przeszło 

111 tys. złotych. Następnie wyjaśniła, iż wobec powyższego kierownik wspomnianej 

jednostki zgodnie z zapisami ustawy o działalności leczniczej sporządził program naprawczy 

z uwzględnieniem raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej, który obejmuje diagnozę oraz 

plan działań na lata 2023-2025. W toku dalszego wystąpienia Pani E. Weber w sposób 

szczegółowy omówiła wspomniany program, który stanowi załącznik do przedmiotowego 

aktu. Poinformowała również między innymi o tym, iż po wielu latach starań udało się 

pozyskać w bieżącym roku kontrakt na rehabilitację, a także udało się podpisać w grudniu 

ubiegłego roku również z Narodowym Funduszem Zdrowia umowę na finansowanie 

ambulatoryjnej opieki specjalistycznej w zakresie ginekologii. Na zakończenie wymieniła 

także działania naprawcze, jakie będą wdrażane w kolejnych latach mających na celu 
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poprawę sytuacji finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki 

Zdrowotnej w Widawie. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał jeszcze Wójt Gminy wyjaśniając to, że 

wspomniana strata, jaka wystąpiła w budżecie Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie była pokłosiem wzrostu wynagrodzeń, które nie 

zostały zbilansowane ze środków otrzymywanych z kontraktu z Narodowym Funduszem 

Zdrowia. Dodał, iż w związku z powyższym należało dokonać pewnych zmian personalnych 

polegających między innymi na zmniejszeniu liczby etatów. Następnie nadmienił o tym, iż 

sytuacja w roku 2023 uległa zmianie ponieważ udało się uzyskać kontrakt na ginekologię 

oraz rehabilitację, które wcześniej finansowane były z dotacji przekazywanej przez gminę, 

a także funduszy własnych wspomnianej jednostki. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, to, że 

oszczędności udało się również wygenerować na budynku, który jest stermomodernizowany 

w związku, z czym nie ma potrzeby zatrudniania palacza, natomiast zamontowane panele 

fotowoltaiczne obniżają rachunki za energię elektryczną. W toku dalszej wypowiedzi 

poinformował zebranych o tym, z jakich źródeł zostanie pokryta strata podkreślając 

jednocześnie, to że te działania nie spowodują w żaden sposób ograniczeń jeśli chodzi 

o dostępność lekarzy, czy też możliwości korzystania z rehabilitacji. Następnie dodał, iż jego 

zdaniem wiele ośrodków zdrowia boryka się z podobną sytuacją. W dalszej kolejności Wójt 

Gminy podkreślił to, że działania, które zostały wdrożone w jego ocenie są pozytywne 

ponieważ dostęp do usług jest wysoki. Dodał, że został zatrudniony kolejny lekarz oraz 

uruchomione zostały kolejne programy profilaktyczne. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XC/502/23 w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/502/23 w sprawie zatwierdzenia programu 

naprawczego Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej 

w Widawie stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 7 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady nadmienił o tym, iż w obecnej kadencji 

były już przeprowadzane wybory ławników i regulamin zawarty w przedmiotowym akcie 

został powielony. W związku z powyższym dodał, iż nie widzi potrzeby jego ponownego 

omawiania.  

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań Przewodniczący Rady odczytał 

treść projektu uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż 

Uchwała Nr XC/503/23 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników 
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sądowych na kadencję 2024-2027 została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych obecnych na sali. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/503/23 w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania w wyborach ławników sądowych na kadencję 2024-2027 stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu). 

 

Ad. 8 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż w podjętej powyżej uchwale zawarte 

były miedzy innym wzory kart do głosowania natomiast do przeprowadzenia wyborów 

konieczne jest wyłonienie Komisji Skrutacyjnej, która ustali wyniki głosowania w wyborach 

na ławników sądowych. 

W związku z powyższym poprosił o zgłaszanie kandydatów.  

Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono następujących radnych: 

Marka Olejniczaka, 

Tadeusza Pacholika, 

Rafała Brożynę. 

Wskazane osoby wyraziły zgodę na pełnienie funkcji członków wspomnianej komisji. 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił kilkuminutową przerwę 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady poprosił radnego R. Brożynę, który został 

wybrany na przewodniczącego wspomnianej komisji o przedstawienie regulaminu 

głosowania w wyborach na ławników sądowych na kadencję 2024-2027. 

W tym miejscu Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił zebranym zasady 

dotyczące głosowania. 

Następnie po przeprowadzeniu procedury głosowania i po kilkuminutowej przerwie 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – radny R. Brożyna odczytał protokół zawierający 

wyniki głosowania. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie 

wyboru ławników na kadencję 2024-2027, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem 

tego aktu. 

W wyniku przeprowadzenia głosowania Uchwała Nr XC/504/23 w sprawie wyboru ławników 

na kadencję 2024-2027 została przyjęta 13 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

radnych obecnych na sali (obrady opuścił radny Czesław Mikła).  

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/504/23 w sprawie wyboru ławników na 

kadencję 2024-2027 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Ad. 9 

Z uwagi na to, iż nikt z obecnych nie zgłosił żadnych pytań oraz uwag do przedłożonego 

w tym punkcie aktu Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XC/505/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta w zakresie dotyczącym 

zakupu preferencyjnego paliwa stałego, utrudniania otrzymania Aktu Własności Ziemi oraz 

niechęci weryfikacji wpłat za odpady komunalne została przyjęta 13 głosami „za”, czyli 
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jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/505/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta w zakresie dotyczącym zakupu preferencyjnego paliwa stałego, utrudniania 

otrzymania Aktu Własności Ziemi oraz niechęci weryfikacji wpłat za odpady komunalne 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Ad. 10 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady przypomniał zebranym, iż projekty uchwał były 

omawiane na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy. W dalszej kolejności 

z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do przedmiotowego projektu uchwały odczytał jego 

treść i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzenia głosowania Uchwała Nr XC/506/23 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na bezczynność Wójta w zakresie realizacji zadania własnego gminy – informacji 

o zagrożeniach dla osób przebywających na obszarach wodnych została przyjęta 13 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali.  

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/506/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

bezczynność Wójta w zakresie realizacji zadania własnego gminy – informacji o zagrożeniach 

dla osób przebywających na obszarach wodnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Ad. 11 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady po raz kolejny przypomniał o tym, że 

projekty uchwał omawiane były przed sesją. Następnie ze względu na to, że nie zgłoszono 

żadnych uwag odczytał treść przedłożonego w tym punkcie aktu. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XC/507/23 w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie została 

przyjęta 13 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XC/507/23 w sprawie uznania wniosku za 

niezasługujący na uwzględnienie stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Ad. 12 i 13 

W punktach dotyczących wolnych wniosków i zapytań oraz spraw różnych brak chętnych do 

dyskusji. 

 

Ad. 14 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


